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Vážení členové Studentské komory Akademického senátu, 

 v následujícím textu bych Vás ráda přesvědčila, že bych byla dobrým delegátem nebo 

náhradníkem ve Studentské komoře Rady vysokých škol.  

 V dnešní době je nutné mít v SKRVŠ někoho, kdo bude bdít nad ministerstvem školství, 

snažit se bojovat za lepší postavení studentů, které zastupuje, a ne pouze nečinně přihlížet návrhům. 

A to zejména teď, kdy se chystají velké změny – nový vysokoškolský zákon, zákon o finanční 

pomoci studentům. Za zmínku obzvlášť stojí například stálá snaha o zavedení školného i onen 

pokus o tzv. zápisné. MŠMT dokonce navrhuje, jak jsem se včera dočetla v zápisu ze schůze 

SKRVŠ (které jsem se výjimečně neúčastnila kvůli nemoci), aby od roku 2013 stát nefinancoval 

studia nad rámec trvání jejich standardní doby, což je určitě něco, co nemůžeme nechat jen tak bez 

povšimnutí. Kromě toho se ministerstvo dlouhodobě v návrzích věcného záměru vysokoškolského 

zákona snaží omezit účast studentů na samosprávě vysokých škol a zdá se zatím, že se mu to i 

podaří, neboť se mnozí soustředí jen na snížení počtu studentů v akademických senátech na jednu 

třetinu – na hlubší zkoumání nezbývá čas.  Na delší výčet návrhů s negativním dopadem na 

studenty však v tomto dopise nemám prostor a o většině beztak víte. Měla bych tedy spíše 

představit sebe. 

 Jak si většina z Vás pamatuje, kandidovala jsem loni na post náhradníka a volbu jsem 

prohrála o dva hlasy. Záhy jsem se ale zejména zásluhou Petra Soukeníka, kterému tímto děkuju, 

stala externím členem Legislativní komise SKRVŠ.  Uplynulý rok jsem se tedy i přes mé nezvolení 

aktivně účastnila činnosti v LK. Základní práce v ní spočívala v připomínkování nejrůznějších 

dokumentů, převážně návrhu věcného záměru nového vysokoškolského zákona. K práci zrovna v 

této komisi jsem jako studentka právnické fakulty měla největší předpoklady. 

 Nad rámec tohoto se v rámci Legislativní komise snažím o zavedení právní poradny pro 

studenty, které by měla sloužit studentům, pokud budou mít nějaký právní problém při studiu a 

zároveň nebudou mít na koho jiného se obrátit. Tedy pokud nebudou mít takovou výhodu jako 

studenti Masarykovy univerzity, kteří se mohou ptát našich studentských poradců. Toto jde ale 

velice pomalu, a to zejména kvůli špatné komunikaci v rámci Legislativní komise a také kvůli 

špatným vztahům předsedy LK vůči ostatním členům předsednictva. Předsedovi LK bylo například 

vyčítáno, že většina členů LK komise vůbec nepracuje, a proto od nás chodí málo připomínek k 

jednotlivým materiálům. Onehdy jsem se pokusila tuto situaci řešit náborem několika studentů 

právnických fakult v republice, kteří na některých připomínkách k dokumentům pracovali. Jejich 



práci jsem posléze koordinovala. Nebylo to jednoduché, neboť mi každý druhý mejl, který jsem 

těmto studentům posílala, musel schvalovat předseda LK, jehož jménem byly psány. Více jsem jako 

externí člen dělat nemohla, situace v komisi není i nadále ideální, ale i tak si myslím, že jsem 

činnost komise o něco málo zlepšila.  

 Vzhledem k těmto faktům bych v případě zvolení do SKRVŠ ráda kandidovala na post 

předsedy Legislativní komise. Následně bych se nad rámec běžné činnosti snažila o zlepšení 

komunikace mezi jednotlivými členy, protože ta je v podstatě nulová. A zejména bych se pokusila 

dotáhnout do konce projekt celorepublikové studentské poradny. Domnívám se, že šanci na zvolení 

předsedy LK mám velkou, neboť jsem jedním z nejaktivnějších lidí v SKRVŠ. (Také pro svoji 

aktivitu jsem se brzy stala i externím členem  Legislativní komise samotné Rady vysokých škol.) 

 Kromě mé roční zkušenosti v SKRVŠ bych jako další předpoklady pro mé zvolení uvedla to, 

co jsem psala již v loňském motivačním dopisu. Dlouhou dobu jsem byla činná v Lemurovi, 

studentském portálu Masarykovy univerzity, kde jsem se starala o prioritní rubriku Univerzita, v níž 

se píše zejména o dění na univerzitě a jiných zajímavých tématech souvisejících se studiem. 

Napsala jsem mnoho článků, např. ze zasedání senátů, o SKRVŠ, čímž jsem přispěla k lepšímu 

povědomí studentů o těchto institucích. Do redakce jsem se nyní po půlroční pauze vrátila a již 

plánuji článek o věcném záměru zákona o vysokých školách (je důležité veřejnost-studenty 

informovat o tom, co většinu z nich velkou měrou zasáhne). Během roku jsem také vykonávala, a 

stále vykonávám, funkci předsedkyně GMedia o. s., což je vydavatel Lemura. Dále se podílím na 

tvorbě portálu muj-pravnik.cz, v němž zejména odpovídám na dotazy v bezplatné právní poradně, 

která slouží široké veřejnosti. 

 O SKRVŠ, o reformě terciálního vzdělávání a snad i o mně by se toho dalo napsat ještě 

mnoho, bohužel jsem limitována délkou dvou stran. Zároveň Vás ani nemohu vyzvat k pokládání 

dotazů na moji e-mailovou adresu nebo icq jako loni, neboť se k Vám tento dopis dostane až krátce 

před volbou. Pokud přesto nějaký dotaz budete mít a nezbyde na něj ve středu večer čas, napište mi 

ho a já odpovím po volbě (kontaktní údaje naleznete v životopisu). 

 

S přáním krásného dne, 

 

Helena Zrůstová 


